
 

Bestyrelsesmøde Dagtilbud - Børn og Familie 
 

 
 

Dagsorden 
 
Bestyrelsesmøde Dagtilbud - Børn og familie  
 
Dato: Tirsdag den 12. september 
Mødested: Ullasvej 23, mødelokale A 
Tidspunkt: kl. 17.30 er der forældrenetværksmøde og kl. 18-20 er der ordinært bestyrelsesmøde  
 
 
Deltagere: Forældre fra forældrerådende i børnehusene 
  
Medarbejdere:  
Faglig pædagogisk leder Peter C. Pedersen, Faglig pædagogisk leder Anne-Mette Tranberg, Pædagog 
Jeanette Jacobsen (BUPL), Pædagogisk assistent Helle Dahl (FOA), Pædagog Bitten Brandt (AMR) 
suppleant AMR faglig pædagogisk leder Richard Guldager, suppleant faglig pædagogisk leder Katrine Hjordt 
Scott Petersen. 
 
Fraværende:  
 
Sekretærfunktion: Henrik R. Dich 
Konstituering af Bestyrelsen foregår på mødet i juni. 
 
Dagsorden: 
 

1. Valg af ordstyrer 
 

Bestyrelsesmøde d.  
 
Marie-Louise Alexandersen 

 
2. Godkendelse af referat fra sidste møde 
      Punktet er til godkendelse 

 
Bestyrelsesmøde d.  
 
Godkendt 

 

3. Godkendelse af dagsorden  
Punktet er til beslutning 

 
Bestyrelsesmøde d.  
 
Godkendt med følgende rettelser. 
På baggrund af ny høringsperiode for nye og ændrede svar  udgår punkt 12 og erstattes af 
”høringssvar til sparekatalog 2024”. 
 

 

4. Opfølgning fra sidste møde  
Punktet er til beslutning 
 

Bestyrelsesmøde d. 
 
AULA ark fra skole – Skole har en kort brugervejledning som er fremsendt og der var dialog om vi 
skulle benytte denne i dagtilbud. Folderen blev gennemgået og til sammenligning gennemgik vi en 
lignende folder fra dagplejen og de online foldere der er på aula.dk.  
 
Det blev besluttet at vi vejleder forældre til at gå ind på aula.dk for at få de nyeste vejledninger. Dette 
fordi aula selv sørger for at disse er opdaterede.  
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5. Nyt fra formanden  
Punktet er til orientering 

 
Bestyrelsesmøde d. 
 
På baggrund af sparekataloget for 2024, Orienterede formand om henvendelse fra Bornholms Tidende 
og DR P4. 
 
Marie-Louise var i radioen og i avisen omkring sparekataloget. Alle var positive omkring det hun fik 
sagt og der er enstemmighed om at det er formanden der udtaler sig til pressen om de sager der 
vedrører dagtilbud. 
 
 
  

 
 

6. Nyt fra dagtilbuddet – budgetopfølgning, økonomi,  demografi / børnetal m.m. 
Mål med punkt: At bestyrelsen er orienteret og opdateret 
Punktet er til orientering 

 
Bestyrelsesmøde d.  
 
Budgetopfølgning 2023  
Det forventes at dagtilbud kommer ud af 2023 i balance. 
 
Børnetal for 2023 og 2022 blev gennemgået. 
 
Der kan ses en stigning i antallet af børn i vuggestuen fra 297 børn i snit i 2022 til 334 børn i snit i 
2023. I børnehaverne ser vi en mindre stigning fra 661 i 2022 til 671 børn i 2023. Dette er en positiv 
udvikling, som vi er meget tilfredse med. 
 
Dagplejen har et lille fald i antallet af børn set fra januar 2023 til september 2023. I januar var der 144 
børn i dagplejen og i august var der 135 børn. Det mindre fald i børnetallet gør at ledelsen har en 
særlig opmærksomhed på udviklingen. 
 
Samlet set forventes der et lavere børnetal for 2024, dette skyldes en forventning om færre fødsler i 
sidste halvdel af 2023 og en stigning i fraflytning af børnefamilier indenfor dagtilbudsområdet. 
 
Priser for 2023 blev gennemgået, men 2024 taksterne kan først fremlægges, når det endelige budget 
er forhandlet på plads. 
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7. Orientering om politiske sager 
Punktet er til orientering 

 
Bestyrelsesmøde d.  
 
Gennemgang af dagtilbudspunkter på BSU og KB. Referater kan ses på brk.dk og via nedenstående 
link: 
 

Børne- og Skoleudvalget (brk.dk) 
 

Økonomi- og Klimaudvalget - mødelokale 5, Snorrebakken 66, Rønne (brk.dk) 
 

 

8. Rengøring og hygiejne – fast punkt på dagsordenen  
Punktet er til drøftelse  

 
Bestyrelsesmøde d.  
 
Der er stadigvæk utilfredshed med rengøringsstandarden i børnehusene og sommerferierengøringen 
oplever nogle medlemmer af bestyrelsen var mangelfuld. Der er også nogle børnehuse der er tilfredse 
med rengøringen. 
 
Der er en snak om det er standarden der er for lav eller om det er individuelle problemstillinger. 
 
Forældrebestyrelsen ønsker at vide om man kan se hvor mange syge der er blandt medarbejdere og 
børn. Grundlaget for forældrebestyrelsens ønske er at man kan se om der er pludselig stigning i 
sygefraværet og man dermed kan relatere det til rengøring. 
 
Der er i Gudhjem en fortælling om at der ikke er håndtag på toiletterne.  
 
Medlemmer af bestyrelsen fortæller at de oplever at medhjælpere og pædagoger selv gør rent og et 
enkelt børnehus fortæller at der ikke er gjort rent i 5 uger.  
 
Henrik orientere om at der er et rengøringsbudget der er vedtaget og at han har gået videre med den 
oplevede utilfredshed med dette fra bestyrelsen, men at kommunen har en økonomi som skal 
overholdes og nogle steder må man vælge at spare.  
 
Vi må alle bidrage, men er der nogle områder, hvor der opleves at være mangelfuld rengøring, skal 
lederen kontakte koordinator (evt. med billeder), så vil disse mangler blive udbedret.  
 
Der er også spørgsmål og bestyrelsen kan invitere politikkere ud i børnehusene for at se tilstanden. 
Henrik orientere om at bestyrelsen gerne må kontakte politikkere og da disse har tilsynspligten må de 
gerne komme på inspektion i børnehusene. Henrik henstiller til at man tjekker hvad tid der bliver gjort 
rent, således at det bliver vurderet på et rimeligt grundlag. Som alternativ orientere Henrik om at man 
kan tage beskrivelser eller billeder med til politikkere for at underbygge sine vurderinger af rengørings-
standarden. 
 
Henrik forsøger at få et møde med lederen af rengøring, så bestyrelsen kan blive orienteret om 
rengøringsstandarden. Henrik kontakter desuden Allan fra Gudhjem, og orientere ham om at pedeller 
skal komme og sætte ”knopper” på toilettrækket. 
 
 
 
  
 
 
 

 

https://dagsordener.brk.dk/vis?Referat-Boerne--og-Skoleudvalget-d.29-08-2023-kl.11.15&id=df7c8335-2d36-4bec-8cf6-224e1e29af65
https://dagsordener.brk.dk/vis?Dagsorden-Oekonomi--og-Klimaudvalget-d.13-09-2023-kl.15.30&id=5d96dcc5-143c-4950-9bf4-7022cfe82c5e
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9. Byggesager 
Punktet er til orientering 
 

Bestyrelsesmøde d.  
 
Nedenstående byggesager er i proces. 
 

• Trilobitten 

• Allinge 

• Rønne – Skatteøen. 
 
Der havde været artikler omkring at byggeprocesser skulle stoppe og bestyrelsen var bekymret for om 
dette gjaldt disse projekter. 
 
Henrik orienterede om at dette ikke gjaldt disse projekter og de blev færdig gjort.  
 

 

10.  Lukkedage 
 Punktet er til orientering og drøftelse  

 
Bestyrelsesmøde d.  
 
Lukkedage for 2024 
 

Det er politisk besluttet at dagtilbud holder lukket den 24. december (ingen nødpasning), dagene 
mellem jul og nytår, samt dagene op til påske, hvor der er nødpasning  
 
Derudover er der politisk givet mulighed for at afholde yderligere to lukkedage. Den 5 juni (uden 
nødpasning), samt en ekstra dag (tidligere år er denne lagt dagen efter den Kristi himmelfartsdag). 
Disse dage er valgt grundet få børn i dagtilbud og ønsket om at spare på ressourcerne. I denne 
forbindelse, har bestyrelsen tidligere år valgt at vi følger skolernes ferie og holder lukket disse dage. 
Dog holder vi ikke vinter og efterårsferie, da lovgivningen ikke giver mulighed for dette.  
Bestyrelsen godkendte at lukkedage for 2024 følger samme dage som i 2023 (se brk.dk).  
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11. Ændring af styrelsesvedtægter 
Punktet er til orientering og drøftelse  

 
Bestyrelsesmøde d.  
 
Der har været ønske om at ændre valg til forældreråd og bestyrelse fra foråret til efteråret. Efter 
længere snak om fordele og ulemper, besluttede bestyrelsen at vente med beslutningen, så man kan få 
vurderet fordele og ulemper i børnehusene. 
 
Henrik orienterede om at ændringer til styrelsesvedtægterne, forventes at tage minimum 2 måneder at 
få igennem hele den politiske proces. 

 

 

 

  

12. Orientering om styrelsesvedtægterne 
Mål med punkt: at indkredse hvilke punkter den nye bestyrelse ønsker at få dagsordenen 
 Punktet er til orientering 

 
Bestyrelsesmøde d.  

 
Denne er udgået og vi lavede høringssvar i stedet for. 
 
De nye høringssvar fra bestyrelsen kan ses her. 
 

Samtlige høringssvar for nye og ændrede forslag.pdf (brk.dk) 
 
 

 

 

 

13. Punkter til kommende møder 
 Mål med punkt: at indkredse hvilke punkter den nye bestyrelse ønsker at få dagsordenen 
 Punktet er til drøftelse/beslutning 

 
Bestyrelsesmøde d.  
 
Referat fra rengøringsmøde med Ann 
Orientering om vedligehold af bygninger. 

 

14. Evt.  
Mål med punkt:  
Punktet er til orientering 
 

Bestyrelsesmøde d.  
 
 
 

 

https://www.brk.dk/Om-Kommunen/Oekonomi/Budget%202024/Samtlige%20h%C3%B8ringssvar%20for%20nye%20og%20%C3%A6ndrede%20forslag.pdf

